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Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Cme Gore, ministarki zdravlja, 
gospođi Jeleni Borovinić - Bojović, postavljam sledeće,

POSLANIČKO PITANJE:

S obzirom na promjenu zakonske politike u radu stomatološke službe od prije 

nekoliko godina, da li ste bili u situaciji da u prethodnih šest mjeseci sagledate indexe 
i koeficijente stomatološke zdravstvene zaštite, ako jeste kakvo je Vaše mišljenje o
tome.
Takođe, tražim odgovor na temu organizacije stomatološke zaštite, reforme i 
finansiranja stomatološke zaštite i kakav je VaŠ stav prema reformisanim 

stomatolozima u periodu od 2013-2020. godine.
Šta ste do sada uradili i šta namjeravate da uradite povodom ovog problema?

Obrazloženje ću dati na sjcdnici.

U skladu sa Poslovnikom očekujem i pisani odgovor.

Suada Zoronjić

Poslanica u Skupštini Crne Gore



C-l-H caNA GonA 
SKUPŽTINA CRNE GOHECrna Gora 

Ministarstvo zdravljć

Adresa: Rtmski trg br,46 
81000 Podgorica, Crna Gora 

tei;+382 20 482 133 
www.mzdravija.gov.me

PBIMLJ6NO: 20 2j GOD.
KLASIFIKAClONt
PROJ;
VE2A:

EPA:

PRriDO:SKPACENICA:

Broj: 1-500/21-2195/2. 
Podgorica, 26.05.2021. godine

SKUPŠTINA CRNE GORE 
n/r Aleksi Bečiću, predsjedaiku

PODGORICA

Predoiet: Odgovor na poslaničko pitanje poslanice Suade Zoronjić

Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Cme Gore poslanica Suada Zoronjić, 
ministarki zdravlja postavila je sljedeće

POSLANIČKO PITANJE

S obzirom na promjenu zakonske politike u radu stomatološke službe od prije nekoliko godina, 
đa li sete bili u situaciji ida u prethođnih šest mjeseci sagledate indexe i koeficijente 
stomatološke zdravstvene zaštite, ako jeste kakvo je vVašmišIjenje o tome.

Takođe, tražim odgovor na temu organizacije stomatološke zaštite, reforme i fmansiranja 
stomatološke zaštite i kakva je Vaš stav prema reformisanim stomatolozima u periođu od 2013- 
2020 godine.

Šla ste do sada učinili i šta namjeravate da uradite povodom ovog problema?

ODGOVOR

Na postavljeno poslaničko pitanje poslanice Suade Zoronjić , za Šestu - posebnu 
sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja sazvanu za 27. maj 2021. godine, ministarka 
zdravlja spec. dr Jelena Borovinić Bojović daje sljedeći odgovor.

Krajem 2007. godine Ministarstvo zdravlja i Fond za zdravstveno osiguranje sproveli 
su reformu stomatološke zdravstvene zaštite, na način što se ova zaštita ne obezbjeđuje više u 
javnim zdravstvenim ustanovama, već putem zaključivanja ugovora između Fonda i privatnih 
zdravstvenih ustanova - stomatoloških ambulanti.

2008. godini, kao prvoj godini reformisane stomatološke djelatnosti, nije bilo velikog 
odziva privalnih stomatoloških ambulanti, tako da se je na javni poziv Fonda upućen u 2008. 
godini, za pružanje stomatoloških usluga prijavio manji broj ambulanti od potrebnog. U 
sledećim godinama, broj zainteresovanih privatnih stomatoloških ambulanti za zaključivanje 
ugovora sa Fondom, konstantno se je povećavao iz godine u godinu.

Do 2012. godine, Odlukom o mreži zdravstvenih ustanova, bio je utvrđen broj 
stomatoloških ambulanti po opštinama, potrebnih za pnižanje stomatološke zdravstvene zaštite 
na primamom nivou. Zdravstvenu mrežu činilo je ukupno 114 stomatoloških ambulanti i 7 
ortodontskib ambulanti.

http://www.mzdravija.gov.me


Poslije 2012. godine, ovaj broj nije bio defmisan Odlukom o mreži zdravstvenih 
ustanova, tako da se ugovori zaključuju sa svim ambulantama koje se prijave na javni poziv i 
koje su ispunjavale uslove za zaključivanje ugovora o pružanju usluga.

Prema Zakonu o zdravstvenom osiguranju, Fond svake druge godine upućuje javni 
poziv, tako da se ugovori zaključuju sa rokom važnosti od dvije godine.

se uglavnom zaključuju sa svim prijavljenim ambulantama, jer uslove koje Fond objavi 
u javnom pozivu, ispunjavaju gotovo sve prijavijene ambulante. Prispjele prijave najavni poziv 
i dokumentaciju razmatra Komisija za procjenu ispunjenosti uslova za zaključivanje ugovora, 
koju imenuje Upravni odbor Fonda. Na osnovu izvještaja komisije, direktor Fonda dostavlja 
Upravnom ođboru predlog Odluke za izbor davalaca stomatoloških usluga sa kojima će se 
zaključiti ugovor. Na osnovu predloga direktora, Upravni odbor donosi odluku o izboru 
davalaca usluga stomatološke zdravstvene zaštite.

Najveće neslaganje imeđu Fonda i stomatoloških ambulanti je u vezi sa postavljenom 
kontrolom u informacionom sistemu, koja onemogućava fakturisanje u iznosima većim od 
utvrđenih mjesečnih limita po stomatološkoj ambulanti. Fond ovim štiti finansijska sredstva 
koja su budžetom opredijeljena za tekuću godinu za fmansiranje stomatološke zaštite, a zbog 
nemogućnosti da iskontroliše da li su prikazane usluge u fakturi, stvamo i pružene osiguraniku 
u ambulanti, postavljen je „mehanizam“ limita fakture za svaku stomatološku ambulantu. 
Naime, Fond kroz obračun količine broja bodova (svaka usluga je utvrđena brojem bodova) 
vrši određeno smanjenje vrijednosti boda podešavajući to prema svakom izvršiocu ponaosob 
zavisno od njegovog obima više pruženih usluga u odnosu na definisani limit.

Od poziva do poziva, broj prijavljenih slomatoloških ambulanti se konstantno 
povećavao za deset do dvadesetak ambulanti, tako da se na javni poziv objavljen u decembra 
2020. godine, prijavilo 213 ambulanti, a ugovori su zaključeni sa 210 ambulanti (ambulante 
izabranog stomatologa i ortodontske ambulante).

Sve češće se u javnosti iznose predlozi da se dječja i preventivna stomatologija ponovo 
vrate u sistem javnih zdravstvenih ustanova, kojeg mišljenja je i Fond za zdravstveno 
osiguranje, tako da će se u budućem periodu pozabaviti ovom problematikom.

Ministarstvo zdravlja će u saradnji sa Fondom preduzeti aktivnosti na sagledavanju 
postojećeg stanja u primamoj stomatološkoj zaštiti, koje bi obuhvatale analizu pokazatelja o 
stanju oralne zdravstene zaštite, analizu broja i starosne strukture osiguranih lica koji imaju 
pravo na ovu zdravstvenu zaštitu, analizu broja i vrsta pruženih stomatoloških usluga, kao i 
drugih pokazatelja, te na osnovu sagledavanja svih pokazatelja, usvojiti najoptimalniji predlog 
za ostvarivanje ovog vida zdravstvene zaštite.

S poštovanjem.

* % Jelena Borovi
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